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محمد الهی: 

سال اول کرونا بازی نکردم
بازیگــر سینما و تلویزیون 
با اشاره به حضــور در سریال 
»روزگــار جـوانـی« بیــان 
کرد که در ۱۵ ماه اول کرونا 
بازی نکرده است و حالا برخی از پروژه ها 
را می پذیرد. محمد الهی که در برخی از 
قسمت های »روزگارجوانی« هم حضور دارد 
درباره حضور کمرنگش در سریال ها بیان کرد: 
در یکسال اول کرونا من فعالیتی نداشتم و 
تا زمانیکه در سریال »روزگارجوانی« حضور 
پیدا کردم در حدود ۱۵ ماه به دلیل کرونا 
نقشی بازی نکرده بودم. وی اضافه کرد: من 
دیابت دارم و سعی می کنم به گونه ای که 
سلامت خود را حفظ کنم کارها را قبول کنم، 
به طور مثال پیشنهادی برای حضور در سریال 
»جیران« حسن فتحی داشتم و حتی روز 
اول بازی هم که در کاخ گلستان بود حضور 
داشتم اما دیگر نرفتم چون ابتدای کرونا 
بود و من نگران بودم و کناره گیری کردم. با 
خودم فکر کردم ما بازیگران که همیشه نظر 
می دهیم و نصیحت می کنیم که مردم رعایت 
کنند اگر خودمان رعایت نکنیم خوب نیست. 
این بازیگر همچنین درباره پذیرفتن سریال 
»روزگارجوانی« عنوان کرد: از طرف دیگر 
جان هر آدمی برایش عزیز است و دوست ندارد 
آن را از دست بدهد با این حال بعداز اینکه 
چند ماهی گذشت و اصغر توسلی کارگردان 
هم پیشنهاد بازی در »روزگارجوانی« را داد 
قبول کردم چون او کارهای درخشانی دارد. 
وی با اشاره به نبود توسلی در این سال ها در 
تلویزیون بیان کرد: متاسفانه او مدت ها کار 
نمی کرد و گاهی کسانی سریال می سازند که 
اصلا اطلاعی از این حوزه ندارند، بخشی به 
مدیران ما برمی گردد برخی مدیران ما خیلی 
وقت ها تخصص ندارند، به طور مثال یک نفر را 
از شرکت نفت و حوزه های کاری غیرمرتبط 
به عنوان مدیر یک شبکه انتخاب می کنند. 
الهی با اشاره به کم شدن مخاطب تلویزیون 
تصریح کرد: فکر می کنم اگر هر مهره ای جای 
خودش باشد همه چیز درست می شود الان 
همه از تلویزیون پشیمان شده اند و حتی گاهی 
ما هم با خود فکر می کنیم کار تلویزیونی انجام 
ندهیم چون سریال ها ضعیف است. وی در 
پایان درباره سریال های تلویزیونی اظهارکرد: 
خود من به عنوان یک بازیگر که چهار دهه 
است کار می کنم برخی از این آثار را می بینم 
همه ضعف هایش جلوی چشم می آید و غصه 
ام می گیرد، مردم هم به دلیل همین ضعف ها 

از تلویزیون زده می شوند.

مراسم تشییع و خاکسپاری پیکر 
رودابه کمالی برگــزار شد. مراســم 
تشییــع و خاکسپــاری پیکــر این 
نویسنده ادبیات کــودک ونوجــوان، 
پیش از ظهر )چهارشنبه، ۲۸ مهرماه( با 
حضــور  خــانــواده اش و جمــعــی 
از همــکاران و دوستانــش در قطعــه 
 نام آوران بهشت زهرا)س( برگزار شــد .

معصومه انصاریان،  مژگان کلهر، آتوسا 
صالحی و علی اکبر زین العابدین از 
حاضران در این مراسم بودند. رودابه 
کمالی متولد سال ۱۳۵۰ در تهران 
بود که پس از مدتی مبارزه با بیماری 

سرطان در ۵۰ سالگی از دنیا رفت. 

 بدرقه » رودابه کمالی« 
به خانه ابدی 

عــادل تبریــزی در تــازه ترین 
فعالیت خود سریال طنزی با موضوع 
اجتماعی را کارگردانی خواهــد کرد. 
سریال »جناب عالی« به کارگــردانی 
عـادل تبریــزی و تهیه کننــدگی 
مصطفــی رضوانــی به زودی تولید 
می شود. »جنــاب عالــی« سریالی 
کمدی- اجتماعی است که آخرین 
مراحل نگارش فیلمنامه را سپری 
می کند. این مجموعــه محصــول 
مشتــرک دفتر تولیــدات سریــال 
سازمان سینمایی سوره حوزه هنری 
و شرکت نوآوری و شتابدهی فلق 
است که با پایان نگارش فیلمنامه، 

به زودی به تولید خواهد رسید.

 »عادل تبریزی« 
سریال می سازد

خبــر
مدیرعامل بنیاد سینمایی فارابی تغییر کرد

یک روز پس از انتصاب هیات امنای بنیــاد سینمایی فارابــی، 
مدیرعامل جدید این بنیاد معرفی شد. محمد خزاعی معاون وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی و رئیس سازمان سینمایی کشور براساس 
مصوبه هیات امنای فارابی طی حکمی »سیدمهدی جوادی« 
تهیه کننده سینما و مدیر فرهنگی را جانشین علیرضا تابش و به سمت 
مدیرعامل بنیاد سینمایی فارابی منصوب کرد. متن حکم مدیرعامل 

جدید بنیاد سینمایی فارابی به این شرح است: 
برادر ارجمند جناب آقای »دکتر سیدمهدی جوادی«

با سلام و تحیت
نظر به سوابق، بینش و دانش انقلابی، اجرایی و فرهنگی جنابعالی، 
به استناد مصوبه ۲۷ مهرماه ۱۴۰۰ هیات امنای بنیاد سینمایی فارابی 
به موجب این حکم به سمت مدیرعامل بنیاد سینمایی فارابی منصوب 
می شوید. نظر به بازتعریف ماموریت ها و رویکرد هیات امنا در ارتقای 
جایگاه صنعت سینمای ملی که فصل نوینی در عملکرد این بنیاد 
خواهد بود شایسته است نکات زیر مورد اهتمام واقع شود. برنامه ریزی 
برای تقویت و بازسازی سینمای انقلابی، دینی و اجتماعی با رویکرد 
خانواده، اخلاق و امید با بهره گیری از همه ظرفیت ها و مبتنی بر 
نقشه راه بیانیه گام دوم انقلاب؛ توجه به کادرسازی و بهره گیری از 
ظرفیت جوانان بویژه، نسل نوظهور سینما در جهت ایجاد سرمایه 
انسانی انقلابی برای سینمای ایران؛ بهره گیری کارآمد از دیپلماسی 
سینمایی با ارتقای جایگاه بین المللی و افزایش سهم سینمای ایران از 
بازار های جهانی؛ برنامه ریزی جهت حمایت موثر از تولید آثار سینمایی 
هدفمند، حرفه ای و ارزان قیمت مبتنی بر ارزش های انقلاب اسلامی 
و توجه به همه ژانر ها و گونه های سینمایی؛ بهینه سازی، شفاف سازی 
و عدالت محوری در حمایت های مالی و کاهش دیوان سالاری و 
بروکراسی های اداری؛ گسترش تعامل سازنده با مجموعه های صنفی، 
هنرمندان و اهالی سینما و سایر موسسات و نهادها؛ تلاش و اهتمام 
برای حمایت های موثر و هدفمند از جشنواره های ملی؛ اهتمام به 
توسعه و تاسیس مجتمع سینمایی فرهنگ در تقویم زمانی مقرر با 
همکاری موسسه سینما شهر. حمایت از جریان اندیشه ورزی با هدف 
ارتقای متون سینمایی به عنوان پیش نیاز تولید آثار ارزشمند؛ اهتمام 
ویژه به سینمای کودک ونوجوان و احیای این حوزه با حمایت از خلق 
آثار ماندگار؛ توسعه زیست بوم نوآوری و فناوری سینمای ایران و 
زمینه سازی برای به کارگیری تکنولوژی های نوین جهانی تولید با 
استفاده از ظرفیت های اکوسیستم نوآوری، صنایع خلاق و استارتاپ ها؛ 
ایجاد مکانیزم های تامین سرمایه و توسعه مالی سینما با بهره گیری 
از تمامی ظرفیت ها؛ ارتقای کیفی و کارکردی پژوهش ها و تالیفات 
سینمایی در قالب کتب، مجلات و مجموعه انتشارات بنیاد. امید است با 
تلاش جنابعالی و در ظلّ توجهات حضرت، ولی عصر )عج( و با همفکری 
شورا های عالی تولید، بین الملل و جشنواره های سازمان سینمایی شاهد 
شکوفایی بیش از پیش سینمای انقلاب اسلامی باشیم. مزید توفیقات 
جنابعالی را از خداوند خواستارم. همچنین بر خود فرض می دانم از 
زحمات جناب آقای تابش در دوران تصدی این مسئولیت قدردانی و 
سپاسگزاری کنم.« براساس این خبر، سیدمهدی جوادی متولد ۱۳۶۶ 
مدرس دانشگاه و دارای دکتری حقوق بین الملل است. در کارنامه 
حرفه ای او عضویت در جامعه صنفی تهیه کنندگان فیلم سینمایی، 
مدیر برنامه ریزی جشنواره های مقاومت و سینمای دفاع مقدس، مشاور 

معاون فرهنگی وزیر کار و امور اجتماعی و.... دیده می شود.
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کــوئنتیـن.تــارانتینــو که در جشنــواره 
فیلم رم جایزه یک عمر دستاورد هنری را از 
داریو.آرجنتو گرفت، عنوان کرد که هنوز هیچ 
ایده ای درباره فیلم بعدی اش ندارد. کوئنتین.

تارانتینو در جشنواره فیلم رم جایزه یک عمر 
دستاورد هنری را از داریو آرجنتو استاد فیلم های 
ترسناک ایتالیایی دریافت کرد. وی در پاسخ به 
خبرنگاران درباره فیلم بعدی اش گفت: هنوز 
نمی دانم می خواهم چکار کنم. این کارگردان 
۲ روز پیشتر هم به مجری شبکه ایتالیایی گفته 
بود یک کتاب نقد فیلم و احتمالا یک سریال 
تلویزیونی بسازد اما پیش از آن قصد دارد یک 

کمدی بسازد! وی در گفت وگو با رئیس جشنواره 
فیلم رم هم از یک پروژه نامشخص حرف زد 
که هم کمدی بود و هم در ظاهر یک وسترن 
اسپاگتی است. وی افزود: مشتاقانه منتظرم 
بتوانم کار بعدی  ام را شروع کنم چون معتقدم 
ساخت آن بسیار سرگرم کننده خواهد بود و 
شخصیت های متفاوتی با زبان های متفاوت در 
آن صحبت می کنند. وی درباره زندگی خودش 
هم صحبت کرد و گفت که اولین فیلمی که 
به خاطر می آورد تماشا کرده »مرگبارتر از یک 
مرد« فیلمی جاسوسی بریتانیایی بوده که به 
کارگردانی رالف توماس و ریچارد جانسون 

ساخته و چیزی شبیه جیمز باند بوده است. 
وی عنوان کرد که آن زمان ۵ سال داشت و 
بازی الکه زومر در فیلم را به یاد می آورد. در 
این جلسه تارانتینو یاد انیو.موریکونه آهنگساز 
برجسته ایتالیایی را نیز گرامی داشت و درباره 
نحوه ساخت موسیقی توسط وی برای »هشت 
نفرت انگیز« حرف زد و گفت: او یک غول واقعی 
بود. جشنواره فیلم رم از ۱۴ تا ۲۴ اکتبر در 

پایتخت ایتالیا برگزار می شود.

کارگردان فیلــم سینمایـی »دینامیت« گفت: 
من فکر می کنم از هفته آینده سینمای ایران رنگ 
تازه ای به خود می گیرد و اکران موفقیت آمیزتری 
برای فیلم های روی پرده رخ خواهد داد به همین 
خاطر من فکر می کنم اکران اصلی »دینامیت« از 
هفته آینده شروع می شود. مسعود اطیابی افزود: 
»دینامیت« به دلیل اینکه دقیقا در زمانی اکران 
خود را آغاز کرد نه واکسنی تزریق شده بود و در 
اوج پیک پنجم کرونا بودیم سینماها خالی از 
مخاطب بودند و در واقعا با حضور »دینامیت« 
در سینما کمک کردیم که چراغ سینماها روشن 
بماند. وی در همین راستا تاکید کرد: اکران 
»دینامیت« ریسک بزرگ تهیه کننده این فیلم 
بود چراکه این فیلم بدون شک در حالت عادی 
بدون کرونا در کمترین حالت ۵۰ میلیون تومان 
می فروخت و من معتقدم این فیلم هنور مخاطبان 
اصلی خود را جذب نکرده، تاکنون نیمی از کمک 
مالی که سازمان سینمایی مقــرر کرده بود به 

فیلم های اکران شده در شرایط رکود ناشی از 
کرونا در سینما ها تعلق بگیرد به سرمایه گذار 
»دینامیت« پرداخت شده و هنوز بخش نهایی 
این کمک مالی از سوی سازمان سینمایی به 
سرمایه گذار پرداخت نشده است و ما منتظریم 
تا این اتفاق بیفتد. اطیابی در همین راستا 
اظهارداشت: با وجود تمامی مسائل مطرح شده 
و کمبود هایی که »دینامیت« در زمان اکران خود 
داشت فکر می کنم به احتمال زیاد اکران این فیلم 
سینمایی تا پایان سال ادامه خواهد داشت چراکه 
بنا بر قرار شورای صنفی فیلم هایی که همچنان 
مورد استقبال قرار می گیرند تا پایان سال اکران 
آنها ادامه خواهد داشت و پیش بینی ما این است 
که این اتفاق برای »دینامیت« خواهد افتاد. این 
تهیه کننده و کارگردان سینما در ادامه ابراز کرد: 
»دینامیت« تاکنون حدود ۱۶ میلیار تومان فروش 
داشته است و جالب است که طی چند هفته اخیر 
با تسریع واکسیناسیون فروش »دینامیت« به 

شکل قابل توجهی بالا رفته است با وجود اینکه 
هنوز »دینامیت« از تلویزیون هیچ تبلیغ نداشته 
است و خود مردم هستند که این فیلم سینمایی 
را برای همدیگر تبلیغ می کنند، امیدواریم که با 
حضور پیمان جبلی در رسانه ملی از این فیلم 
حمایت شود و تبلیغات این فیلم از تلویزیون 
نیز پخش شود. اطیابی خاطرنشان کرد: با ورود 
فیلم های جدید به چرخه اکران و کاهش شیوع 
کرونا و تغییر رنگ بندی شهر ها در نقاط مختلف 
کشور همچنین پایان ماه های محرم و صفر من 
فکر می کنم از هفته آینده سینمای ایران رنگ 
تازه ای به خود می گیرد و اکران موفقیت آمیزتری 
برای فیلم های روی پرده رخ خواهد داد به همین 
خاطر من فکر می کنم اکران اصلی »دینامیت« از 
هفته آینده شروع می شود چراکه ما فکر می کنیم 
فروش »دینامیت« تا این لحظه پیش درآمدی 
بود برای فیلم و اکران آن از هفته آینده به شکل 

رسمی آغاز می شود.

گــزارش
تزریق دزسوم واکسن کرونا در چین 

در چارچوب برنامه پیشگیری و کنترل کرونا شورای دولتی 
چین، تزریق دزسوم یا تقویت کننده در میان افراد بالای ۱۸ سال 
چین آغاز شد. به گزارش تلویزیون »سی .جی.تی.ان«، این اقدام با 
هدف تقویت بیشتر ایمنی در میان افراد ۱۸ سال به بالا که بیش 
از ۶ ماه از واکسن آنها گذشته است آغاز شده است. شورای دولتی 
چین اعلام کرده است پس از واکسیناسیون، با گذشت زمان، 
مصونیت برخی از دریافت کنندگان در برابر ویروس کرونا کاهش 
می یابد و احتمال ابتلا به ویروس کرونا افزایش می یابد، بنابراین 
یک دز تقویت کننده لازم است. براساس این گزارش، تزریق 
دزهای تقویت کننده برای محافظت از افراد حساس و جلوگیری 
موثر از شیوع کرونا بسیار مهم است. تاکنون افزون بر ۲ میلیارد و 
۲۰۰ میلیون دز واکسن کرونا در چین تزریق شده است. همزمان 
گزارش کمیسیون ملی بهداشت چین حاکی است در روزگذشته 
۳۰ مبتلا به کرونا در این کشور شناسایی شده است که ۱۷ مورد 

بومی و ۱۳ مورد هم وارداتی است.

تیراندازی مرگبار در ویسکانسین
در تیراندازی مرگبار شهــر »کنوشا« در ایالت ویسکانسین 
آمریکا، سه نفر کشته و دو نفر دیگــر زخمی شدند که وضعیتشان 
وخیم است. مقام های آمریکایی چهارشنبه اعلام کردند که در 
تیراندازی در شهر »کنوشا« در ایالت ویسکانسین، سه نفر کشته و 
دو نفر دیگر به شدت زخمی شدند. به گزارش شبکه »سی ان ان«، 
ماموران اداره پلیس کنوشا با حضور در محل تیراندازی مرگ سه 
نفر را تایید کردند و افزودند دو قربانی دیگر به بیمارستان منتقل 
شدند که وضعیت هر دو وخیم است. پلیس گفت که هیچ مظنونی 
در خصوص این تیراندازی مرگبار تحت تعقیب نیست. پلیس کنوشا 
همچنین در توییتر اعلام کرد: در این تیراندازی پلیس مشارکت 
نداشت. در حال حاضر سن و هویت قربانیان فاش نمی شود. پلیس 

در محل برای انجام تحقیقات و شواهد حضور دارد. 

نیوزیلند آماده بازگشایی مدارس می شود
مقامات نیوزیلند همزمان با کاهش تعداد مبتلایان به 
ویروس کرونا درشهرهای مختلف این کشور، برای بازگشایی 
مدارس آماده می شود. به گزارش روزنامه استریت.تایمز 
سنگاپور، هرچند تعداد مبتلایان به ویروس کرونا در نیوزیلند 
کاهش یافته ولی همچنان روزگذشته در اوکلند تعدادی از 
مبتلایان به ویروس جهش یافته دلتا ثبت شد که این امر باعث 
احتیاط مقامات در بازگشایی مدارس شده است. براساس این 
گزارش،مقامات نیوزیلند روز گذشته با گزارش ۶۰ مورد جدید  
ابتلا به ویروس کرونا، خاطر نشان کردند ۵۶ مورد در شهر 
» اوکلند« ثبت شده است و بدین ترتیب آمار کلی مبتلایان به 
این بیماری از آغاز همه گیری در این کشور به ۲ هزار و ۱۵۸ 
نفر رسید. ۲۸ نفر نیز از ابتدای همه گیری جان خود را از دست 
دادند و در حال حاضر ۴۳ نفر در بیمارستان تحت درمان 
هستند .با وجود این کاهش روزانه ابتلا به ویروس در این کشور 

ثبت شده است. 

 اختلاف در ائتلاف مدنی 
شورای حاکم در سودان

منــابع خبــری از افــزایش اختلافات میــان 
 گروه های مختلف ائتلاف آزادی و تغییر سودان 
)ائتلاف مدنی شریک در قدرت( و ادامه تحصن 
در مقابل کاخ ریاست جمهوری این کشور خبر 
دادند. شبکه الجزیره اعلام کرد که حامیان 
گروهی از ائتلاف آزادی و تغییر تحت عنوان 
گروه منشور ملی همچنان به تحصن در مقابل 
کاخ ریاست جمهوری سودان و مطالبات برای 
انحلال دولت انتقالی ادامه دادند و این درحالی 
است که یک گروه دیگر عضو این ائتلاف تحت 
عنوان گروه شورای مرکزی حمایت خود را از 
... حمدوک برای حل و فصل  ابتکارعمل عبدا
بحران سودان اعلام کردند. گروه شورای مرکزی 
ائتلاف آزادی و تغییر سودان در پیامی به حمدوک 
خواستار انجام تغییرات و اصلاحات در شورای 
حاکمیتی و تحویل ریاست آن به غیر نظامیان 
طبق سند قانون اساسی سودان شد. این گروه 
همچنین خواستار جداکردن پرونده  تغییرات در 
نهادهای دوره انتقالی و از پرونده گفت وگوها میان 
گروه های ائتلاف آزادی و تغییر و انجام اصلاحات 
در داخل این ائتلاف شد. در مقابل حامیان گروه 
منشور ملی از ائتلاف مذکور با ادامه تحصن 
در پایتخت سودان برای چهارمین روز متوالی 
خواستار برکناری دولت انتقالی فعلی و گسترش 
دامنه مشارکت در دوره انتقالی و همچنین 
پایبندی به اجرای بندهای سند قانون اساسی 
سودان شد. حامیان این گروه همچنین خواستار 
تشکیل دولت متشکل از افراد دارای صلاحیت 
و تسریع در تشکیل ساختارهای دولت انتقالی 
شدند. گروه منشور ملی که خود متشکل از احزاب 
مختلف است و ریاست آن را منی ارکو مناوی 
حاکم دارفور بر عهده دارد گروه شورای مرکزی را 
متهم به تلاش برای انحصار قدرت با حذف دیگر 
گروه های تشکیل دهنده ائتلاف آزادی و تغییر 
کرد. معترضان سودانی در یک تظاهرات خواستار 
تحویل دولت به غیرنظامیان و دور شدن نظامیان 
از حکومت شدند. در همین حال، ائتلاف موسوم 
به اجماع ملی )که شامل نیروهای چپ و دومین 
ائتلاف بزرگ در ائتلاف حاکم است(، خواستار 
تظاهرات گسترده طی پنجشنبه شد. محمدحسن 
التعایشی، عضو شورای حاکمیتی  سودان در این 
باره گفت که در تظاهرات بر پایبندی و تعهد به 
اصول انقلاب دسامبر و در راس آنها پایبندی به 
سند قانون اساسی تاکید خواهد کرد. وی نوشت: 
تظاهرات پنجشنبه در راستای مرتبط کردن 
تشکیل ارتش ملی واحد با گذار دموکراتیک مدنی 

برگزار خواهد شد.

نشست مسکو با حضور نمایندگان طالبان و نمایندگان ۱۰ کشور 
از جمله روسیه، چین، ایران، هند و پاکستان آغاز شد. آمریکا اما در 
این نشست شرکت نکرده است.  در این نشست وزیرخارجه روسیه در 
دیدار با هیات طالبان از این جنبش خواست اطمینان حاصل کند که 
خاک افغانستان علیه کشورهای ثالث مورد استفاده قرار نمی گیرد. 
به گزارش خبرگزاری اسپوتنیک، سرگئی.لاوروف، وزیرخارجه 
روسیه گفت: حمایت عمومی در گروی سیاست های اجتماعی 
شایسته و رعایت حقوق و آزادی های اساسی شهروندان است، ما در 
نشست )در فرمت مسکو( با هیات طالبان این موضوع را به طور دقیق 
مورد بحث قرار می دهیم. وزیر امورخارجه روسیه افزود: همانطور 
که به این هیات برجسته گفتیم، ما از جنبش طالبان می خواهیم 
که به طور جدی به سیاست جلوگیری از استفاده از خاک افغانستان 
علیه کشورهای ثالث و از همه مهمتر همسایگان این کشور پایبند 
باشد. لاوروف ادامه داد: روسیه از عدم حضور آمریکا در مذاکرات 
مسکو درباره افغانستان ابراز تاسف کرده و امیدوار است که واشنگتن 
همچنان متعهد به همکاری باشد. وی اظهارداشت: ما از این واقعیت 
که همکاران آمریکایی ما در این جلسه شرکت نمی کنند ابراز تاسف 
می کنیم. لاوروف گفت: ما متوجه شده ایم که ایالات متحده برای 
دومین بار متوالی از نشست تروئیکای گسترده اجتناب می کند. 

امیدوارم این با برخی مشکلات جدی توضیح داده نشود. وزیر 
امورخارجه روسیه افزود: امیدوارم ایالات متحده آمادگی خود را 
برای مشارکت فعال در تلاش برای افغانستان حفظ کند و نماینده 
ویژه جدید به مراحل بعدی از جمله پیگیری این دور از مذاکرات در 
قالب مسکو ملحق شود. او گفت که تغییر قدرت در افغانستان یک 
حقیقت است و روسیه متوجه تلاش های طالبان برای باثبات سازی 
وضعیت در افغانستان هست. لاوروف در  جریان نشست فرمت 
مسکو در خصوص افغانستان افزود: اکنون، پس از یک تغییر اساسی 
در وضعیت میدانی، دیگر رفتن به دنبال مقصران عدم حصول یک 
نتیجه ملموس در موضوع آشتی ملی در افغانستان بی فایده است. 
این وزیر دولت روسیه تصریح کرد: دولت قبلی افغانستان تحت 
رهبری اشرف غنی رئیس جمهور سابق، انتظارات را برآورده نکرد. 
لاوروف بیان داشت: اکنون یک دولت جدید در قدرت است. این 
حقیقت مسئولیت بزرگی را بر دوش طالبان می گذارد. ما به تلاش ها 
در جهت باثبات سازی وضعیت نظامی- سیاسی و بهبود فعالیت های 
دستگاه دولتی توجه می کنیم. سرگئی لاوروف تاکید کرد که 
سازمان ملل باید در عادی سازی وضعیت افغانستان نقشی محوری 
ایفا کند. ما اعتقاد داریم که سازمان ملل باید نقش هماهنگ کننده 
مرکزی را در جهت تحکیم تلاش های بین المللی در قبال افغانستان 

ایفا کند. امیدوارم درخواست جمعی کشورهای شرکت کننده در 
مذاکرات فرمت مسکو از رهبری و همه اعضای سازمان ملل شنیده 
شده و در آینده نزدیک ما یک واکنش مثبت متناسب با آن دریافت 
کنیم. مسکو از جنبش طالبان به خاطر کمک به بازگشت شهروندان 
روسی حاضر در افغانستان به وطنشان در جریان روند تغییر قدرت 
قدردانی می کند. ما همچنین از بابت کمک های صورت گرفته برای 
بازگشت روس های حاضر در افغانستان به وطنشان در جریان 
روند تغییر قدرت در افغانستان تشکر می کنیم. او گفت: وضعیت 
افغانستان پس از تغییر قدرت در کابل در ۱۵ اوت همچنان ناپایدار 
است و گروه های تروریستی ، یعنی داعش  و القاعده در تلاش هستند 
تا از آن به نفع خود استفاده کنند. این سازمان های تروریستی بار 
دیگر سعی می کنند سرهای خود را با حملات جسورانه و خونین در 

مناطق مختلف ]افغانستان[ بالا ببرند. 
 افغانستان را تحت کنترل داریم

لاوروف خاطرنشان کرد که در حال حاضر هیچ جایگزینی برای 
توازن قدرت فعلی در افغانستان وجود ندارد. امیرخان.متقی، وزیر 
امورخارجه موقت افغانستان نیز گفت که طالبان معتقد است تمام 
شرایط لازم را برای آنکه جامعه بین المللی آن را به عنوان مقامات 
مشروع افغانستان به رسمیت بشناسد برآورده کرده است. متقی 
که  در مذاکرات فرمت مسکو شرکت کرد، گفت: چرا آنها نباید ما 
را به رسمیت بشناسند؟ ما تمام خاک افغانستان را تحت کنترل 
داریم و همه شرایط را برآورده کرده ایم و به عنوان یک دولت همه 
استانداردها را رعایت می کنیم. طالبان متعهد است که مانع از تهدید 
امنیت خارجی در افغانستان شود. طالبان قبلا ثابت کرده است که از 
خاک افغانستان علیه کشورهای ثالث استفاده نخواهد شد. از سوی 
دیگر عبدالسلام حنفی، معاون نخست وزیر دولت تحت رهبری 
طالبان درافغانستان هم  گفت که جنبش طالبان نیازی به کمک 
نظامی خارجی ندارد. این مقام دولت طالبان اضافه کرد: ما به کمک 
نظامی خارجی نیاز نداریم. ما نیازمند حمایت از صلح در افغانستان 
هستیم. ما به بازسازی افغانستان نیاز داریم. عبدالسلام تصریح 
کرد که جنبش طالبان خواهان روابط خوب با همه کشورها است. 
حنفی به خبرنگاران گفت: ما نمی خواهیم برای هیچکس مشکلی 
ایجاد کنیم، ما خواستار روابط همسایگی خوب با همسایگان، روابط 
خوب با همه کشورها در سطح منطقه ای و بین منطقه ای هستیم. 
معاون نخست وزیر دولت طالبان تاکید کرد که نشست مسکو درباره 
افغانستان که چهارشنبه پایتخت روسیه میزبان آن است باید تا حد 
زیادی به برقراری ثبات در منطقه کمک کند. حنفی، سرپرست 
هیات اعزامی طالبان به خبرنگاران گفت: این نشست برای امنیت 

کل منطقه بسیار مهم است.

سرگئی لاوروف در نشست مسکو:

تغییر قدرت در افغانستان، حقیقت است

جهــــان 
کوتــاه

وزیر کشور سوریه ضمن محکوم کردن وقوع انفجار تروریستی 
در پل »الرئیس« دمشق، تاکیــد کــرد: عاملان این انفجار 
تروریستی را هرکجا که باشند، تحت تعقیب قرار خواهیم داد. 
به نقل از خبرگزاری سوریه »سانا«، محمــد الرحمون، وزیر 
کشور سوریه خاطرنشان کرد، اقدام تروریستی که )چهارشنبه( 
در اتوبوس نظامی در نزدیکی پل »الرئیس« دمشق رخ داد، پس 
از شکست تروریسم در بیشتر مناطق سوریه صورت گرفت. 

اشخاصی که به این روش ظالمانه و بزدلانه متوسل شدند و برای 
این اقدام تروریستی برنامه ریزی کرده بودند، می خواستند تا 
آنجا که ممکن است به شهروندان سوری آسیب برسانند. وی در 
ادامه تاکید کرد: دستان گناهکار هرجا که باشند، تعقیب و قطع 
خواهند شد. وزیر کشور سوریه همچنین تصریح کرد: ما تعقیب 
تروریسم را رها نخواهیم کرد. ما تروریست هایی را که مرتکب 
این جنایت شنیع شدند در هر کجا که باشند، تحت تعقیب قرار 

خواهیم داد. پیش تر خبرگزاری سانا اعلام کرد، این انفجار هنگام 
عبور اتوبوس ارتش از روی پلی در دمشق، پایتخت سوریه رخ داد. 
الجزیره نیز با تایید این خبر اعلام کرد انفجار مذکور که توسط دو 
بمب صورت گرفت ۱۴ تن کشته و ۳ تن زخمی برجای گذاشت. 
همچنین سانا گزارش داد، واحدهای مهندسی سومین بمب 
کارگذاشته شده در محل این انفجار تروریستی را خنثی کردند. 

هنوز هیچ گروهی مسئولیت این انفجار را برعهده نگرفته است.

وزیر کشور سوریه: 

عاملانانفجاردمشقراتحتتعقیبقرارمیدهیم

مسعود اطیابی: 

 سینماها 
 از هفته آینده 

جان می گیرند

در جشنواره فیلم »رم«

»تارانتینو« از »داریو.آرجنتو« جایزه گرفت


